
Reel	  oplysning	  om	  æg	  fra	  burhøns	  

Af	  Peter	  Mollerup	  
Formand	  for	  Dyrenes	  Venner	  
	  
Dan	  Jørgensen	  foreslår	  mærkning	  af	  æggebakker	  med	  buræg,	  så	  forbrugerne	  kan	  se,	  hvor	  dårligt	  
burhønsene	  bliver	  behandlet.	  Fyens	  Stiftstidende	  kritiserer	  herefter	  Dan	  Jørgensen	  for	  populisme	  og	  
uretfærdig	  hetz	  mod	  ægproducenter	  og	  forbrugere,	  fordi	  det	  ikke	  er	  forbudt	  at	  producere	  buræg.	  
	  

Jeg	  støtter	  100	  %	  forslaget	  om	  så	  direkte	  som	  muligt,	  at	  oplyse	  forbrugerne	  om	  fakta,	  når	  det	  drejer	  sig	  om	  
uanstændig	  behandling	  af	  levende	  væsener.	  Der	  er	  så	  meget	  i	  denne	  verden,	  der	  ikke	  er	  forbudt,	  men	  som	  
mennesker	  alligevel	  gør	  –	  enten	  fordi	  de	  ikke	  ved	  bedre,	  eller	  fordi	  de	  er	  kyniske	  og	  egoistiske.	  Det	  er	  ikke	  
forbudt	  for	  mennesker,	  at	  have	  sex	  med	  dyr.	  Det	  er	  heller	  ikke	  forbudt	  at	  gå	  til	  tyrefægtning	  eller	  at	  spise	  
foie	  gras	  fra	  tvangsfodrede	  gæs,	  selv	  om	  dyrene	  i	  alle	  disse	  eksempler	  udsættes	  for	  grov	  og	  uetisk	  
behandling.	  

Fyens	  Stiftstidende	  burde	  ikke	  kun	  tage	  udgangspunkt	  i	  menneskers	  behov	  og	  velbefindende,	  men	  også	  
tænke	  på	  de	  dyr	  som	  lider,	  fordi	  de	  skal	  lægge	  krop	  til	  en	  produktionsform,	  hvor	  man	  tilbringer	  hele	  sit	  liv	  i	  
et	  bur,	  hvor	  pladsen	  til	  at	  røre	  sig	  på	  er	  på	  størrelse	  med	  et	  A4	  ark.	  Det	  er	  der	  mange	  forbrugere,	  der	  ikke	  er	  
klar	  over,	  så	  derfor	  er	  det	  en	  god	  ide	  at	  vise	  de	  faktiske	  forhold	  på	  æggebakken.	  
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